

Salariul minim brut pe tara se majoreaza la 4.325 lei lunar, începând cu data de 1 iulie 2026

Guvernul a aprobat joi Hotărârea care prevede majorarea salariului de baza minim brut pe tara garantat în plata la 4.325 lei lunar, începând cu data de 1 iulie 2026, fata de 4.050 lei cât este în prezent, a anuntat Ministerul Muncii.

"Am luptat pentru cresterea salariului minim pentru ca stiu ca, pentru sute de mii de români, acesta nu este doar un indicator economic, ci venitul de care depinde viata de zi cu zi. Vorbim despre oameni care muncesc cinstit si care merita sa traiasca cu demnitate din munca lor. Majorarea salariului minim înseamna mai multa siguranta, o putere de cumparare mai mare si o bariera împotriva abuzurilor si a muncii la negru. Am sustinut aceasta masura pentru ca eu cred ca munca trebuie respectata, nu exploatata. Iar rolul nostru este sa fim de partea celor care muncesc, sa le oferim protectie si sansa la un trai mai bun", a declarat ministrul Muncii, Familiei, Tineretului si Solidaritatii Sociale, Petre-Florin Manole, într-un comunicat.

Din luna iulie 2026, tariful orar va fi de 25,949 lei/ora pentru un program complet de lucru de 166,667 ore, în medie, pe luna.

Majorarea reprezinta o crestere de 6,8%, ceea ce în valoare absoluta înseamna 275 de lei în suma bruta. În valoare neta, salariul va fi de 2.699 lei (cu deducerea de 200 lei), majorarea pe net fiind de 125 lei.

În România, beneficiaza în prezent de salariul de baza minim brut garantat în plata un numar de 831.382 de salariati, a mai precizat Ministerul Muncii.

De majorarea salariului de baza minim brut pe tara vor beneficia un numar de 1.759.027 salariati.